
 
 Slovenská komora architektov 

 Ing. arch. Imrich Pleidel 

 predseda 

 

 

 V Bratislave 24. februára 2015 

 Číslo: KA - 127/2015 

 

 

Vážený pán minister, 

 

        v nadväznosti na spustenie elektronického trhoviska (ET) by sme Vás chceli požiadať o 

stanovisko vo veci vymedzenia tých služieb, ktoré sa prostredníctvom neho nemajú obstarávať, 

keďže ich predmetom je intelektuálne plnenie. Máme totiž za to, že zákazky na služby vyžadujúce 

intelektuálne plnenie, medzi ktoré patria architektonické a inžinierske služby vrátane projektových 

prác a vypracovania územnoplánovacej dokumentácie (ÚPD), majú byť vylúčené z elektronického 

trhoviska. Dlhodobo presadzujeme názor, že vzhľadom na to, že tvorba projektovej a 

územnoplánovacej dokumentácie si vyžaduje koncepčný a tvorivý prístup a ide o grafické a textové 

vyjadrenie vlastnej intelektuálnej činnosti, ktorá nie je kvantifikovateľná, nemožno takýto predmet 

zákazky obstarávať elektronickou aukciou a podrobiť ho dosiahnutím cenovo najnižšej ponuky v 

rámci elektronického trhoviska, keďže existuje oprávnená obava, že by najnižšia cena mohla byť 

docielená na úkor kvality, bezpečnosti  a ohľaduplnosti k životnému a kultúrnemu prostrediu. 

 

          V tomto našom názore sa opierame aj o výkladové stanovisko Úradu pre verejné obstarávanie 

k § 43 zákona o verejnom obstarávaní č. 25/2006 Zb., v ktorom sa uvádza, že: „medzi negatívne 

vymedzené zákazky, pri ktorých sa elektronická aukcia nepoužije patria služby, ktorých 

hlavným predmetom je intelektuálne plnenie (právne služby, analytické služby, vedecká a 

výskumná činnosť, služby architektov atď.), ktorého kvalitu nie je možné vyhodnotiť 

kvantifikovateľnou hodnotou.“. Sme preto toho názoru, že autorizovaní architekti, autorizovaní 

krajinní architekti a autorizovaní stavební inžinieri, ktorí spadajú do pôsobnosti zák. č. 138/192 Zb. 

v znení neskorších predpisov, by sa nemali prihlasovať do systému elektronického trhoviska, keďže 

rozsah a obsah architektonických a inžinierskych služieb, ktoré poskytujú, sú v štádiu obstarávania 

v podstate neznáme a preto by nemali byť druhom zákazky, ktorá sa prostredníctvom 

elektronického trhoviska dá obstarať.  

 



 

 Obávame sa, že cesta získania najlacnejšieho plnenia predmetu zákazky na elektronickom 

trhovisku by mohla priniesť verejným obstarávateľom a tým celej spoločnosti také architektonické, 

urbanistické alebo stavebné riešenia, ktoré môžu napáchať nezvratné ďalekosiahle škody v našom 

hmotnom kultúrnom a prírodnom prostredí.  

 

 V uvedenej záležitosti sa na nás obracajú naši členovia so žiadosťou o vyjadrenie 

a usmernenie, a preto sme  požiadali  o výkladové stanovisko Úrad pre verejné obstarávanie. 

Vzhľadom na skutočnosť, že samotné elektronické trhovisko je v gescii a kompetencii Ministerstva 

vnútra SR, považujeme zároveň jednoznačné stanovisko Vášho ministerstva za vysoko žiaduce. 

 

 S úctou 

 

 

 

 

 Ing. arch. Imrich Pleidel, v.r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážený pán  

JUDr. Robert Kaliňák 

minister 

Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky 

B r a t i s l a v a  

 

 

 


